
 
 

Ordinært møde i Grejs Lokalråd den 14.november 2023 
 

Tid: Kl. 19.00 i Grejs Kulturcenter, Klublokalet 

Forplejning: Arne B, Jens Karl 

Referat: 

1) Godkendelse af referat fra den 13.9. 2023 

Godkendt.  

2) Konstituering 

Formand: Arne B.  

Næstformand: Arne P. 

Kasserer: Edel 

Sekretær: Jens 

3) Evaluering af årsmødet 

Fint indlæg fra Karina Døssing. Ærgerligt, at der ikke var flere deltagere (ca. 10) i årsmødet. Vi skal 

huske at invitere revisoren med til smørrebrød. Fremover kan dagsordenen udskrives direkte fra 

Grejs.dk.  

4) Nytårskuren 

Den 24. januar – er tilføjet kalenderen.  

Lokalrådet mødes kl. 18.00. 

Karen bestiller smørrebrød (2½ pr. person). Edel sørger for drikkevarer, kaffe, the, småkager, mælk 

til kaffen, ting til borddækning + tændstikker. 

Jens sender en teeser ud i begyndelsen af december. Endelig indbydelse med tilmelding i 

begyndelsen af januar. Deadline en uge før. Jens sender antal deltagere til Karen. 

Formanden byder velkommen og finder en sang. 

5) Årshjul, dvs. mødedatoer. 

Onsdag. d. 10.jan. Afholdes privat hos Arne P. 

Tirsdag d. 5.marts. Forplejning: Karen 

Onsdag d. 24.april. Forplejning: Karsten 

Tirsdag d. 28.maj. Forplejning:  Jens 

Onsdag d. 14.august. Forplejning: Anny. 

Tirsdag d. 24.sept. Forplejning: Edel 

Onsdag d. 23.oktober Årsmøde 



 
 

Onsdag d. 22.januar 2025 Nytårskur 

6) Eventuelt nyt om plejehjem og bofællesskab (Anny og Bo) 

Lars Poulsen har tilbudt at sælge jord til friplejehjem, der skal ligge på Grejsvej på samme side som 

vandværket. Indenfor 2 år sættes spaden i jorden – tror Anny. 

Bo vil høre, om Lokalrådet er interesseret i, at der etableres et seniorbofællesskab. Der er positive 

tilbagemeldinger, men det skorter på byggegrunde. Faktisk er der kun to grunde tilbage: Poul 

Germanns gårdarealer og arealet der er afsat til punkthuse ved Gormsens marker.  

Rådet til Bo er at finde en investor til at bygge et bofællesskab i Grejs. Arne P hjælper med kontakt 

til Vejle kommune. Jens medtager materialer fra tidligere. Lokalrådet udsender opfordring til at 

danne en gruppe på Grejs.dk, FB. 

7) Grejs Byvision/varmegruppens møde. (Arne P) 

Byvisionen skal godkendes i byrådet. Hvis ikke der kommer flere penge i varmepuljen, bliver 

projekterne 15-20.000 kr. dyrere. Kommunen undersøger, om den kan give tilskud til fjernvarme. I 

november er der møde ml. kommunen og fjernvarmeselskabet TVIS om et samarbejde. Der 

afholdes et møde i november med Difko og varmegruppen om en solcellepark i Grejs. I december 

er der møde i Klima,-Natur- og Miljøudvalget omkring informationsbrev til områderne udlagt til ny 

fjernvarmeforsyning, herunder Grejs/Hornstrup. 

8) Købmandsbutik, status (Arne B.) 

Lokalplanen er godkendt, så bygherren kan gå i gang med at bygge. 

9) Infotavlen – erfaring med den nuværende placering. Skal vi sætte flere op? (Finn og Karsten). 

Der har været tanker fra forskellig side om at sætte en skærm op i KC. Karsten kontakter KC om 

opsætning af indendørs infoskærm og finansiering af denne.   

Økonomi: Udgifterne til at drive en skærm er: 1100 kr. til el, 1900 kr. til data. 

Den udendørs skærm ved Klippehjørnet bibeholdes indtil videre. Vi diskuterer brug af den på næste 

møde. 

10) Økonomi (Edel) 

Infotavlen: 3448 kr.      klimagruppen:    32194 kr.      I alt: 41831 kr.       Lokalrådet: 6189 kr.    

11) Grejs Klimalandsby. Hvordan gik klimadagen? Fremtiden? (Edel) 

Eventen d. 4.11. måtte aflyses, da der kun var 10 tilmeldte. Skolebørnene havde arbejdet med 

madspild hele ugen og havde lavet en flot udstilling i hallen. Det var rigtig ærgerligt, det store 

arbejde in mente.  

Kommunen har givet grønt lys for, at ubrugte penge fra klimagruppen kan bruges til beplantning af 

det nye fodboldgolfanlæg. Nu viser det sig, at fodboldgolfanlægget skal omtænkes, da der skal 



 
 

være forsinkelsesbassin på grunden. I stedet kan der etableres et biodiversitetsområde med træer 

og buske og gangstier.  

12) Etablering af ridesti på Gormsenstien – status (Arne P) 

Udvidelsen af Gormsenstien vil blive taget op i forbindelse med gennemførelsen af Byvision om 

Grejs. 

13) Eventuelt.  

Jens undersøger, om Emma vil være med til at ændre hjemmesiden. 

Finn vil gerne have en substitut/makker til at ajourføre hjemmesiden. 

Fremover lægges dagsordenen til lokalrådsmøderne ind på hjemmesiden. 

Der er forslag om, at der laves en oversigt over stierne i Grejs. Oversigten kunne hænges op i 

kassen med infotavlen (Peter) 

Næste møde: onsdag d. 10.jan. Forplejning: Arne P.  

BEMÆRK: Mødet afholdes hos Arne P. 

 


